
ACTA

ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL

REALITZADA EN DATA 16 D’OCTUBRE DE 2023

REUNIÓ 2 del curs 2023-2024

PRESIDENT

Sr. Joan Salvador i Fabregat (Regidor)

VOCALS     ASSISTENTS     

Sra. Teresa Buch Llorach (Directora Àrea S. Ed.) 
Sra. Mercè Fontané (Cap del servei EBM)
Sra. Júlia López Quintana (OME)
Sr. Andy Flores (Canal Terrassa)
Sra. Laura Tamayo Garrich (Representació de famílies escola Ramón y Cajal)
Sra. Cristina Vila (Representació de famílies escola Vedruna-Vall)
Sr. Damià Hoyos Marín (Representació de la Pepeta)
Sra. Anna Salve Alonso (Representació de famílies escola El Vapor)
Sra. Soledad Ferrer (Personal administració i serveis escola Montserrat)
Sra. Emma Rodoreda Albaresa (Personal administració i serveis escola Ramon Pont)
Sra. Elena Alias Rama (Personal administració i serveis escola Tecnos)
Sra. Mònica Solà (Directora escola Lanaspa Giralt)
Sr. Marc Zanón (Director escola Pia)
Sr. Manel Pérez (Representació de CC.OO.)
Sra. Mª Dolors Ribera (Representació de l’Associació de mestres Alexandre Galí)
Sr. Ramón Alemany Güell (Representació de l’escola d’Art i Disseny)
Sra. Laura Fusté Llorens (Reprentació del Servei de Joventut)
Sr. Carlos Lázaro Hernando (Representació PSC)
Sra. Montserrat Caupena Mas (Representació Junts per Terrassa)
Sra. Marta Codina Verdaguer (Representació ERC-MES)
Sra. Mª Adoración Solvas Andrés (Representació TxT)
Sr. Eusebio Murillo (Representació VOX)
Sra. Noemí Valiente Rodríguez (Representació PP)
Sr. Edgar Mateu Juan (Representació mestres i professors escola Montserrat)
Sra. Glòria Majó Ubach (Representació mestres i professors IES Montserrat Roig)
Sr. Carles Alcoberro Turu (Representació mestres i professors escola Maria Auxiliadora)
Sr. Ramon Vidal Marquès (Representació mestres i professors escola Vedruna-Vall)

S’HAN EXCUSAT

Sra. Raquel Maria Jiménez Gómez (Representació mestres i professors escola Salvador Vinyals)
Sra. Raquel Caballero Díaz (Representació mestres i professors IES Santa Eulàlia)
Sr. Pau Francolí Manils (Representació mestres i professors Escola Pia)
Sra. Maria Luisa García Oliva (Representació de famílies IES Montserrat Roig)
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Sra. Begoña Sánchez Fernández (Representació de famílies María Auxiliadora)
Sra. Mercè Soler Roca (Representació de direcció de Escola Enxaneta)
Sra. Bel Maria Covas Blanco (Representació de direcció de Escola Serra de l’Obac)
Sr. Josep Maria Argemí Argelaguet (Representació de direcció de IES Mont Perdut)
Sra. Maria Antònia Parera Servera (Representació de direcció de IES Can Jofresa)
Sr. Joan Vert (Representació de direcció de l’Avet)
Sr. Xavier Rodríguez (Representació de direcció de Escola Delta)
Sr. Albert Martí (Representació direcció de Col·legi Martí)
Sr. Jan Ademuz Marín (Representació de l’alumnat de IES Mont Perdut)
Sra. Judith Márquez (Representació de l’alumnat de IES Torre del Palau)
Sr. Gerard Cañete Peñataro (Representació alumnat Escola Tecnos)
Sr. David Sánchez Zugarramundi (Representació alumnat Escola Cingle)
Sr. Gregori Pérez (Representació de Centre de Recursos Pedagògics
Sr. Manuel Blanchi Vilches (Representació de USOC)
Sr. José Francisco Navajas (Representació de CC.OO.)
Sr. Manuel Vázquez Osorio (Representació de USTEC)
Sra. Noemí Rovira (Representació Escola Adults Salvador Espriu)
Sra. Raquel Galián (Representació de EB Ginesta)
Sr. Marc Rosaura (Represntació d’Esplais i Caus)
Sra. Maria Trullàs Soler (Representació EOI)
Sra. Esther Guirao (Representació Equip Assessorament Psicopedagògic – EAP)
Sra. Lucía Linuesa (Direcció de Serveis Socials – Ajuntament de Terrassa)
Sra. Gemma López Garcia (Direcció del Servei d’Educació)
 

CONVIDATS

Sra. Emília Andreu (Sots directora del Servei d’Educació)
Sra. Mercè Fontané Yubero (Cap escoles Bressol Municipals)

SECRETÀRIA

Sra. Júlia López Quintana (OME)

Sra. Lourdes Morera (prenc acta)

A l’institut Aimerigues, situat  al carrer ďIcària, 80 de la ciutat de Terrassa, el setze d’octubre a les 17:30 h,
es reuneixen els membres del Consell  Escolar Municipal sota la Presidència del regidor d’Educació, Sr.
Joan Salvador i Fabregat.

1. Aprovació, si s'escau de l’acta anterior.

La Sra. Júlia López dona la benvinguda a totes les persones assistents. 

Tot seguit s'acorda per unanimitat dels membres presents aprovar l’acta  anterior.

2. Presentació noves incorporacions.

Les persones assistents procedeixen a dir el seu nom i cognoms i la seva representació.

3. Preinscripció i matrícula 2023-2024.

La Sra. Júlia López Quintana, informa que l’escolarització de primària FT (Fora de Termini) i MV (Matrícula
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Viva) les dades són les següents:

FT: 70 NV, 51 Trasllat i 163 Altres

MV: 39 NV, 26 Trasllat i 38 Altres

Total: 390

Escolarització de Secundària FT (Fora de Termini) i MV (Matrícula Viva) les dades són les següents:

FT: 38 NV, 29 Trasllat i 90 Altres
MV: 23 NV, 8 Trasllat i 31 Altres
Total: 219

S'informa que amb relació a l'assignació de places a I3, el total de preinscripcions ha estat de 1731, les 2
primeres opcions 94,22%, a primer de l'ESO el total de preinscripcions ha estat de 1720, les 2 primeres
opcions 88,72%. 

S’informa de quins són els criteris d’escolarització de les sol·licituds de la Comissió de Garanties d’Admissió
i de les situacions contemplades al decret d’admissió en el període de MV. 

4. Eleccions Consell Escolar Municipal.

S’informa de les dates de les eleccions als consells escolars d’acord amb el Decret 102/2010, de 3 d’agost.

 Inici del procés: a partir del dia 30 d’octubre de 2023.

 Constitució de les meses electorals: abans del dia 13 de novembre de 2023.

 Votacions: entre eles dies 20 i 24 de novembre de 2023, ambdós inclosos.

 Constitució del consell escolar i presa de possessió dels seus membres: no més tard del dia 19 de
desembre de 2023.

5. Seguiment espai de migdia.

El Sr. Joan Salvador explica com va tot el procés i informa sobre la reunió que es va mantenir el dia 9
d’octubre amb el representants de l’empresa. Aquesta acorda mantenir una reunió amb les coordinacions
dels centres.

El Sr. Joan Salvador intervé dient que es tracta d’un problema greu en el tema de la comunicació entre
l’empresa i coordinadors.

La Sra. Teresa Buch comenta que el Servei  d’educació també fa verificacions i es continuen fent perquè es
pugui fer el seguiment del compliment dels acords. Faran el mateix a través d’una empresa que auditarà el
menjador.

La Sra. Anna, pregunta quin seguiment s’ha fet des del Servei d’Educació i es respon que s’han fet tres
seguiments a tres escoles.

El Sr. Damià opina sobre la complexitat de la contractació externa i demana un canvi de model per una
gestió pública dels menjadors i no per concurs públic.

El Sr. Carlos Lázaro, representant del PSC exposa que el decret no especifica qui ha de ser el responsable
d’inspecció o auditories. Defensa els protocols pel dia a dia  i que no es va valorar l’estona educativa del
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menjador.

La Sra Teresa Buch explica que s’està fent seguiment des de l’ajuntament les trobades de la Comissió de
menjador,  formularis  de  les  visites  per  les  AFAs  i  les  verificacions  per  part  d’una  persona  del  servei
d’educació.

Intervé la Sra. Montserrat Solé, comentant que el monitoratge és jove i que haurien de ser persones molt
responsables. Es va començar amb una ràtio elevada. També pregunta què passa amb les beques que
s’han concedit  i  amb l’absentisme.  HI  ha molts  infants  amb necessitats  educatives  específiques   i  cal
disposar de suport addicional Són feines poc remunerades i costa trobar persones especialitzades per a la
tasca de  persones vetlladores.

La Sra. Júlia López comenta que el suport educatiu es gestiona des del centre. Qui té la competència és el
Departament d’Educació i són les direccions qui demanen hores de persones vetlladores i organitzen les
hores lectives o de l’espai de menjador.

La Sra.  Teresa Buch contesta que s’està gestionant des del  servei  corresponent  i  que el  tema de les
beques es traspassa a Serveis Socials.

El Sr. Edgar Mateo comenta que han augmentat les agressions.

Des de les direccions dels centres educatius, comenten que l’empresa no s’ha posat en contacte amb elles
per  presentar  el  personal  de  comunicació  escola-empresa.  Mediterrània  va  manifestar  en  alguna
comunicació a l’inici del servei de menjadors  que el client era l’Ajuntament i sembla com que no confien en
les direccions.

La Sra. Júlia López respon que es va parlar a la Comissió de menjador i que sí es tindrà en compte els
suggeriments,  millores  o  incidències  directament  en comunicació  direccions i  empresa,  a través de la
persona referent que l’empresa ha designat.

La Sra. Anna es queixa de la gestió  de les al·lèrgies alimentàries. Falta de programa en el control del
temps educatiu.  A la seva escola hi  ha hagut incidències en relació  al  tema de l’aigua de l’aixeta i  la
comissió  no  ha  donat  una  mesura  contundent  defensant  l’aigua  de  Terrassa.  S’ha  deixat,  en  algunes
escoles, entrar cantimplores i ampolles. Pot ser calia posar criteris i normes.

El Sr. Joan Salvador reconeix que al principi s’hagués de ser per pro-actiu i no re-actiu.

El  Sr. Manel Pérez representant de CCOO, intervé dient que li toca a l’ajuntament fiscalitzar. Les alertes
sorgeixen des de les xarxes social i que arriben a l’alcalde. Proposa fer una enquesta de satisfacció. A les
memòries de l’empresa de menjador haurien de sortir els resultats d’aquestes enquestes.  I que tot això ens
ha de servir per què cadascú assumeixi les seves responsabilitats.

La Sra. Laura Tamayo pregunta com es preveu fer el seguiment sobre els punts a millorar de l’espai de
menjador

La Sra. Teresa Buch respon que si hi ha incompliments i es farà us dels Serveis Jurídics de l’Ajuntament.

La Sra. Noemí Valiente, explica que va ser monitora de menjador i que no tot és sempre  responsabilitat del
monitoratge.  S’hauria  de demanar  personal  amb més experiència  i   fer  seguiment  diari   de  les  ràtios
alumnat/ monitoratge per grups i nivells.

La Sra.  Solé  dona resposta a  la  Sra.  Noemí Valiente,  en relació  a  que no es poden atribuir  totes les
situacions de conflicte al monitoratge.

El Sr. Joan Salvador comenta que l’empresa ha manifestat que hi ha dies que  es troben desbordats i no

4



poden cobrir les baixes, permisos o situacions sobtades del personal del menjador perquè  la comunicació,
preavís no  s’ha fet amb suficient antelació i no poden cobrir la baixa per falta de temps.

La Sra. Mª Adoración Solvas, remarca que cal revisar si tothom té la titulació corresponent al lleure.

El Sr. Damià, comenta els temes i punts de la licitació i gestió de beques. Dins la licitació un punt possible a
millorar seria concretar  la gestió de les beques i la substitucions del monitoratge.

La Sra.  Marta Codina,  pregunta si  el  Consell  Escolar  pot  incidir  en el  tema de les aules d’acollida als
centres.

La Sra. Mònica Solà, representant de l’escola Lanaspa Giralt comenta que la majoria de problemes que
arriben a les direccions provenen de l’estona del menjador. No hi ha temps per reunir-se amb el monitoratge
i que s’impliquen en resoldre casos i problemes. Reclama una ampliació d’hores de contractació amb les
coordinadores i monitoratge més de contracte pel monitoratge per poder reunir-se amb la direcció o fer
traspàs amb el professorat.

El Sr. Manel Pérez, comenta que s’hauria d’actualitzar el decret de menjador perquè és de l’any 1996.
Reclama que els estudiants de secundària no tenen menjador ni ajut i caldria ampliar les hores de formació
del monitoratge.

El Sr. Damià, s’excusa per si ha dit alguna cosa en contra les escoles o les direccions. Comenta que ja es
va fer la pregunta, si es podia oferir mitja hora de més al monitoratge per reunir-se  i Serveis Jurídics va
comentar que no era possible.

El  Sr.  Eusebio  Murillo,  Intervé  dient  que  els  problemes de l’escola  pública  s’eternitzen.  Tampoc hi  ha
comunicació  entre  la  Generalitat  i  l’Ajuntament.  Demana  que  parlin  els  representants  de  les  escoles
concertades respecte al l’espai de menjador.

El Sr. Marc Zanon, respon que la concertada no té aquests problemes i que no és comparable perquè la
gestiona cada centre.

El Sr. Joan Salvador, respon al Sr, Eusebio Murillo dient que tenen pendent parlar amb la consellera per
parlar de tots els problemes amb l’espai de migdia i que no es pot comparar la gestió de la pública amb la
de les escoles concertades.

La Sra. Mª Adoración Solvas, pregunta per l’ampliació d’hores de  les vetlladores, una pregunta que es
podria fer a la representant del Departament al CEM,  la Sra. Gemma Pérez que avui ha excusat la seva
assistència al plenari. Cal veure que es pot fer per tenir més hores de vetlladores. Caldria insistir a cada
CEM  i  valorar  la  realitat  de  la  matrícula  viva  a  Terrassa.  Tant  per  les  escoles  públiques  com  les
concertades.

 

6. Informacions diverses.

La Sra. Teresa Buch explica que actualment no hi ha  representant  de l’espai del migdia que pugui assistir a
les reunions del Consell Escolar i Comissió de Menjador. Comenta que la Sra. Lluïsa Garcia, és representant
com a mare i també que es treballadora al menjador i que de moment pot ser la persona representant del
monitoratge. S’està gestionant per tenir una persona  representant.  Des del col·lectiu de treballadores als
menjadors  han de tenir representants sindicals i s’està treballant per  tenir representació.
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7. Precs i preguntes

La Sra. Marta Codina, pregunta com estarem amb la matrícula viva al gener del 2024. Demana seguiment de
les places NEE per veure equilibri i evitar fugides de l’escola concertada a la pública.

La Sra. Júlia López, li contesta que corrobora que es fa aquest seguiment des de la comissió de garanties
d’admissió de primària i secundària. A les Comissions quan es demana un canvi  de centre en el període de
matrícula viva es comprova que sigui un dels criteris que contempla el decret i les comissions. Verificar i
comprovar els motius de canvi és una de les funcions de la comissió. 

El Sr. Damià, comenta que hi ha escoles que tenen dificultats per poder  accedir  a les visites dels museus
del municipi per dificultats econòmiques i abonar  el  preu de l’entrada dels museus.

El Sr. Joan Salvador, li respon que ho  consultarà.         

Sense més preguntes, es dona per finalitzada la reunió a les 19:20h.

La secretària que certifica

Júlia López Quintana
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